
Laekunud ettepanekud Jõelähtme valla arengukavva 2023-2035

Ettepaneku tegija Dokumendi osa Valdkond Ettepanek (sõnastada/lisada/muuta)

Juhtrühma otsus
(arvestatud, arvestatud
osaliselt, mittearvestatud) Selgitus juhtrühma otsusele

Strateegiline
eesmärk Alaeesmärk

Merike Metstak
(vallavalitsuse koosolekult
06.04.2023) 2.3 2.3.1 . Eakate nõukogu loomine.

Alaeesmärgi 2.4.1. alla on 
 aastal 2023 ning elluviijaks valla päevakeskus.

Volikogu komisjonide
esindajate ühiskoosolek
(05.04.2023)

eraldi strateegiline siht valla kvaliteetse juhtimise kohta, mis
sisaldaks endas eesmärke, tegevusi ja mõõdikuid valla
finantsolukorrast, töötajate heaolust, planeeringute menetluse
kiirusest jne.

Arengukavas on avalike teenuste kvaliteet (sh
kvaliteedijuhtimine) juba käsitletud eraldiseisvalt arengukava
alaeesmärgis 1.1.3 ning läbivalt (koos avatud valitsemisega) kõigis
tegevuskava osades (vt alates lk 23). Täpsemad tegevused on
käsitletud ka avatud valitsemise tegevuskavas.

Volikogu komisjonide
esindajate ühiskoosolek
(05.04.2023) 1.2.

 mõõdiku "Taastuvenergia osakaal vallavalitsuse haldusalas
tarbitavast energiast" sihttaset 100%-ni. 

 Kuna vallavalitsuse
energiakasutus sõltub vähemalt osaliselt sisseostetavast
energiast ja vallavalitsusel puudub kontrolli tootmisprotsessi ja
sisendi üle, ei ole võimalik suuremat sihttaset lubada. Juhtrühm
otsustas lisaks muuta mõõdiku sõnastuse järgmiseks:
"Vallavalitsuse ja selle allasutuste hoonete osakaal, kus
kasutatakse taastuvat elektrienergiat." Muudatus on tingitud
soovist muuta selgemaks, kuidas seda mõõdetakse.

et täpsustada
ka tegevustes mõeldud taastuvenergia allikaid.

Volikogu komisjonide
esindajate ühiskoosolek
(05.04.2023)

mõõdik "Kooliga pigem rahul või täiesti rahul olevate
õpilaste osakaal (8. klass)" ning võimalusel asendada positiivsemaga.

Volikogu komisjonide
esindajate ühiskoosolek
(05.04.2023) Lisa 5. Rahvas…

Teha slaididesse kokkuvõte trendide olulisematest järeldustest ja
eraldiseisvalt kajastada maksumaksjate trendi. Iga graafiku alla teha
paar põhipunkti – milliseid järeldusi teeme (tulnud juurde x arv
maksumaksjaid jne)

Trendide olulisemad järeldused  on kajastatud arengukava osas
"Üldised suundumused ja lähiaastate fookuskohad" ning
maksumaksjate trend eelarvestrateegias finantsprognoosis.
Rahvastikuprognoosi dokumenti on lisatud täiendavad selgitused
trendide kohta (slaid 2).

Volikogu komisjonide
esindajate ühiskoosolek
(05.04.2023) Tuua eraldi välja taristuinvesteeringud.

Taristuinvesteeringud on eraldi välja toodud eelarvestrateegias
lk 12. Samuti on arengukava tegevuskavas markeeritud
investeeringud, mille jaoks on eelarvestrateegiast lähtuvalt
finantseering valla eelarves kavandatud (vt lk 23).

Volikogu komisjonide
esindajate ühiskoosolek
(05.04.2023) 2.1. 2.1.2 Neeme päästedepoo arendamine tegevuste hulka.

.
Ajavahemik on pidev (2023-2035) ning elluviijad on Neeme
vabatahtlikud päästjad koostöös vallavalitsusega.

Volikogu komisjonide
esindajate ühiskoosolek
(05.04.2023) 1.1.

Tuua detailsemalt välja, mis kergliiklusteid plaanitakse rajada. Vaja
teha kergliiklusteede järjekord ja loetelu.

Olemas on Harju maakonna sotsiaalse infrastruktuuri
teemaplaneering, kus on kindlad kergliiklusteed prioritiseeritud.

Kergliiklusteede investeeringud sõltuvad EL toetusmeetmetest.

Volikogu komisjonide
esindajate ühiskoosolek
(05.04.2023)

Tuua välja kriteeriumid, mille alusel võimalike kergliiklusteede
lõikude prioriteetsust hinnata.

Arengukavas on selleks liialt staatiline dokument, teede olukord
ja planeeringud muutuvad sõltuvalt rahastusvõimalustest.
Seetõttu lisatakse vallavalitsuse kodulehele eraldi alaleht sellest
informeerimiseks.

Strateegia Turvaline ja inimest h… Arvestatud

Strateegia

Strateegia Looduslähedane eluk…

Strateegia Võimestav haridus ja … Arvestatud

Arvestatud

Tegevuskava Arvestatud

Tegevuskava Turvaline ja inimest h… Arvestatud

Tegevuskava Looduslähedane eluk…

Tegevuskava Looduslähedane eluk…

Lisada
tegevuseks 6 lisatud "Eakate nõukogu

loomine"

Lisada 

Tõsta

Tõstsime mõõdiku sihttaseme 70%-ni.

Lisame alaeesmärgi 1.2.1. tegevus 3 lõiku lause "Valla
eestvedamisel Jägala hüdroelektrijaama toimimise säilitamine
valla majapidamistele roheenergia tootmiseks", 

Eemaldada 
Asendame järgmise mõõdikuga: 4. ja 8. klassi õpilaste rahulolu
kooliga ja õppetööga 5 palli skaalal: algtase 3.83/5, sihttase
vähemalt 4/5.

Lisada 

Lisatud arengukava alaeesmärgi 2.1.2. alla tegevusena 4

Alaeesmärgi 1.1.4. tegevuse 3 alla on lisatud Koogi-Võerdla
kergliiklustee, Ruu-Ihasalu kergliiklustee lõik, Saviranna tee.

Arvestatud osaliselt

Arvestatud osaliselt

Arvestatud osaliselt

Arvestatud osaliselt



Volikogu komisjonide
esindajate ühiskoosolek
(05.04.2023)

Tuua Loo liikluse rahustamise teema konkreetsemalt välja ka valla
üldises arengukavas.

Üldiselt on liikluse rahustamine arengukavas kajastatud
alaeesmärgis 2.2.1. Loo aleviku puhul nõuab see koostööd riigi
esindajatega, kuna see puudutab ka riigi teid, ning konkreetseid
lahendusi on mõistlikum luua vastavalt olukorrale. Piirkondlike
arengudokumentidega on võimalik kiiremini reageerida
konkreetsete asulate meetmetele kui valla üldise arengukava
raames. 

Volikogu komisjonide
esindajate ühiskoosolek
(05.04.2023) 1.2. 1.2.2.

 reovee käitlussüsteemidega seotud teemad (mh nt Neeme
purgimisvõimaluse väljaarendamine).

Otsustati, et neid teemasid peab käsitlema ühisveevärgi ja
-kanalisatsiooni arendamise kavas, kuna on liiga spetsiifiline
üldises arengukavas väljatoomiseks. Seal on seda võimalik
tunduvalt täpsemalt käsitleda. 

Volikogu komisjonide
esindajate ühiskoosolek
(05.04.2023)

arengukavasse ka teiste valla asulate arengukavad kas
lisadena või viidata neile. Arengukavasse on lisatud asulate arengukavad viitena.

Volikogu komisjonide
esindajate ühiskoosolek
(05.04.2023)

Vähendada üldist tingivat ja umbisikulist kõneviisi visioonis,
strateegiliste sihtide ja strateegiliste eesmärkide kirjeldustes. Sõnastused on täiendatud.

Elanikkonnakaitse
komisjoni koosolek
(12.04.2023)

2.1. 2.1.1. tegevuste 7 ja 8 juurde elluviijana "koostöös Päästeametiga".

Elanikkonnakaitse
komisjoni koosolek
(12.04.2023)

2.1.

2.1.1.
tegevusena perepäevade sarnaste kogukonnategevuste

turvalisuse alaste osapooltega koostöö, päevale kutsumine Väljendub alaeesmärgi 2.1.1. tegevuses 3.
Elanikkonnakaitse
komisjoni koosolek
(12.04.2023) 2.1. 2.1.1.

tegevusena üleüldise ohuolukordade käitumise ja
reageerimise võimekuse tõstmine erinevates sihtrühmades. Väljendub alaeesmärgi 2.1.1. tegevuses 3.

Jan Johanson 1.1. 1.1.3.

"Jõelähtme valla arengukava 2023-2035 eelnõus on toodud
eesmärkide saavutamiseks tegevuskava. Vallajuhtimise valdkondade
üleselt on aastatel 2023-2027 fookuses kolm arendussuunda, millest
kaks on avatud valitsemine ja digitaalne ligipääsetavus.

, mille raames hakatakse tegema
vallavolikogu ja volikogu komisjonide tööst ülekandeid ja
võimaldatakse hiljem elanikele sobival ajal ülekannete
järelevaatamist. Tegevuskava avatud valitsemise peatükis on esimese
lausega toodud järgmine mõte: "Avatud valitsemine tähendab võimu
teostamist ausalt, läbipaistvalt ja dialoogis kodanikega". See meede
aitaks otseselt kaasa eelkirjeldatud valitsemise läbipaistvusele ja suur
hulk elanike on seda soovi ka korduvalt erineval moel väljendanud.
Elanike parem informeeritus ja ülevaade valla juhtimisest mõjuks
kindlasti positiivselt ja lisaks kaudselt ka kuluefektiivsust
arengukavaga seatud erinevate eesmärkide elluviimisele. Palun
arengukava tegevuskava selleks seletuskirja sobivas kohas 
ettepanekuga, et

."

Volikogu on teemat arutanud ning otsustanud seda mitte teha,
samuti ei ole kaasava eelarve kaudu ettepanekut elanikkond
toetanud. Instungitele ligipääsetavus on tagatud läbi selle, et on
võimalik Volis platvormi jälgida istungite protokolli, samuti on
võimalik inimestel istungitel osaleda.

Tegevuskava Looduslähedane eluk… Arvestatud

Tegevuskava Looduslähedane eluk…

Strateegia Arvestatud

Strateegia Arvestatud

Tegevuskava Turvaline ja inimest h… Arvestatud

Tegevuskava Turvaline ja inimest h… Arvestatud

Tegevuskava Turvaline ja inimest h… Arvestatud

Tegevuskava Looduslähedane eluk… Mittearvestatud

Üldsõnalisemalt on lisatud täiendus eesmärgi 2.2.1.
tegevus 2 alla: "Eraldi tähelepanu pööramine Loo aleviku
liiklusolukorrale seal liikluskoormuse hajutamise ning uute
liiklussuundade planeerimise kaudu. Vt lähemalt Loo aleviku
arengukava strateegilist eesmärki 2."

Lisada  
Valla ühisveevärgi ja

kanalisatsiooni arendamise kava ajakohastamine on
tegevusena välja toodud alaeesmärgi 1.2.2. tegevusena 1.

Lisada 

Lisada Päästeamet on tegevustes 7 ja 8 lisatud elluviijana.

Lisada 

Lisada 

Tegevuskavas ei ole toodud vallaelanike vallajuhtimisele parema
ligipääsetavuse tagamist

täiendada
 alates 2023 aastast hakatakse avaliku valitsemise

eesmärgil vallavolikogu ja volikogu komisjonide istungitest
avalikke ülekandeid tegema ning hiljem võimaldatakse istungite
järelvaatamist

Arvestatud osaliselt



Margus Metstak (Saviranna
küla nimel) 1.1. 1.1.4.

"Arengukava dokumendi Lisa 4 hetkeolukorra ülevaates on seisukoht:
Sooviti, et kaalutaks läbimurde tee rajamist Saviranna teelt Uuskülas
asuvale Nuudi teele, mis hõlmaks endas ka veevärgi, kanalisatsiooni
ning kergliiklustee rajamist. Samas juhiti tähelepanu ka sellele, et
läbimurde tee rajamine võib tähendada kohaliku rohekoridori osalist
likvideerimist ning tekitada keskkonnaprobleeme (nt müra).

Saviranna küla elanike grupi arvamus eeltoodule:
Täpsustame, reaalse olukorra kohaselt puuduvad Nuudi tee
piirkonnas igasugused veevärgi ja kanalisatsiooniga liitumise
tehnilised võimalused, ka tulevikuperspektiivides. Soovitud asukohas
läbimurde rajamist on kõik looduskaitse seltsid ja ühingud hinnanud
barbaarseks ja mitterealiseeritavaks, see läheks vastuollu
Looduskaitseseaduse tähenduses kõrgema kategooria liikide
püsielupaikade kaitsekorraga sh I kaitsekategooria liigi püsielupaiga
sihtkaitsevööndiga. Kogu arenenud maailm liigub puutumatu
looduskeskkonna ja liikide elupaikade säilitamise suunas, veevärgi ja
kanalisatsiooni võrgustikke planeeritakse kaasajal püsimetsadega
mitte kaetud aladele, selliselt oleks see võimalik ka Saviranna külas.

Palume meie arvamusega arvestada.
Lugupidamisega,
Margus Metstak
Saviranna küla elanike grupi nimel"

:  tegevuskavva tegevus "Saviranna tee
kõrvale kergliiklustee projekteerimine".

Läbimurde tee on üldplaneeringu küsimusega, milles seda hetkel
pole kavandatud. Kergliiklustee on aga juba projekteerimisel
2023. aastal.

Tere! 
Jõudsin üle vaadata arengukava ning hea meel oli lugeda, et
külavanemaid on mitmes kohas tegevuste sihtgrupina märgitud
(kriisivalmidus, abivajaduse märkamine jms). Üldse oli kogu
dokument lihtsasti arusaadav ja visuaal toetas seda :). Palju vajalikke
ja uudseid tegevusi planeeritud. Väga uhke! 
 

Arvestades rahvastikuprognoosi on kaalumisel Liivamäe külla
lasteaed, kavandatud asukoht on Liivamäe külaplats. 

1.1. 1.1.4.

Tere,
olles ka nõu pidanud Saviranna küla elanikega, oleks kogu valla
huvides asjakohane

. See hõlmab kõige lähemalt küll Uusküla ja
Saviranna küla elanike eluolu parandamist aga on kasulik ka valla
arengule üldiselt. Eluasemete lisandudes tekivad siinkandis soodsad
võimalused ka uuteks kohalikke elanikke ja ka turiste teenindavateks
investeeringuteks.
Valla arengukava ettepanekusse tuleb lisada läbimurde tee koos
kanalisatsioonilahendusega, kui valla arenguks strateegiliselt oluline
tegevus, mida toetab ka enamus aktiivsemaid külaelanikke.
Praeguses faasis tähendab see minu jaoks, et nii nagu ka petitsioonis
sai välja toodud, tuleb leida lahendus kasvavale liikluskoormusele ja
kanalisatsiooniteemale. Lahenduseks ei pea tingimata olema
massiivne mitmerealine tee koos kergliiklusteega aga mingi keskne
kanalisatsioonilahendus ja turvaline liikluslahendus peab tulema.
Üksikasjad on edasiste läbirääkimiste küsimus. võib olla ka lokaalne
moodsatel tehnoloogiatel põhinev veepuhastussüsteem meie oma
külas sees näiteks. Ei pea tingimata Tallinna Vee või Viimsi Veega
liituma.

.

Üldplaneeringus käsitletav punkt, praegu puudub rahastus selle
elluviimiseks. Kergeliiklustee projekteerimiseks on kavandatud
Saviranna teeäärse kergliiklustee projekteerimine, ehituse
tähtajad on hetkel teadmata.

Merilin Uder (Liivamäe küla n

Andres Piirsalu (MTÜ Saviran

Tegevuskava Looduslähedane eluk…

Tegevuskava Võimestav haridus ja … Arvestatud

Tegevuskava Looduslähedane eluk… Mittearvestatud

Meile teadaolevalt on Vallavalitsusel plaanis astuda samme, mille
tulemusel on võimalik alustada tulevikus Saviranna tee kõrvale
jalg- ja jalgrattatee projekteerimist. Selle realiseerumine
parandaks oluliselt piirkonnas kõikide liiklejate rühmade
liikumisolusid.

Ettepaneku tõlgendus lisada

Mul tekkis aga küsimus Liivamäe lasteaia kohta. Arengukavas on
mainitud Loo lasteaeda ja Neeme lasteaeda, kuid Liivamäed ei ole
ka kavandamise/planeerimise etapina mainitud. Kas see teema on
laualt maas või on selgelt teada, et arengukava perioodil (-2035)
seda kindlasti teha ei plaanita?

Lisame
alaeesmärgi 3.2.2. alla tegevuseks 12 "Liivamäe külla lasteaia
ehitamine" lisarahastuse olemasolul perioodil 2028-2035.

 lisada punkt "Läbimurde tee Saviranna tee ja
Nuudi tee vahel koos keskse kanalisatsiooni lahendusega
Saviranna külas"

 Ka kergliiklustee teeks juba liiklusohutuse meie külas
märksa paremaks

Arvestatud osaliselt



EKRE Jõelähtme Osakond ja
Vallavolikogu saadikurühm 2.6. 2.6.1.

Peame vajalikuks

.
AK-s kavandatud Loo perearstikeskuse laiendamisest ei piisa. See ei
ole kooskõlas ka Harju MK arengustrateegiaga. Oleme seisukohal, et
Vallavalitsus peab suutma korraldada sellise Tervisekeskuse rajamise

.
Hetkel puuduvad valla eelarves selleks vajalikud vahendid, aga
seda on võimalik planeerida perioodi 2028-2035, kui selleks on
leitud lisarahastus.

EKRE Jõelähtme Osakond ja
Vallavolikogu saadikurühm 1.1. 1.1.4.

Peame vajalikuks oluliselt parandada ühistranspordi teenuseid valla
elanikele.
Peame vajalikuks näha AK-s ette 

.

1. Nõudepõhine transport nõuab eelnevalt analüüse
(finantsanalüüs, kasutaja rahulolu analüüs jne) ning ei pruugi
üldse Jõelähtme valla eri piirkondades üldse toimida.
Ühistransporti korraldab maakonna transpordikeskus riigi
dotatsiooniga. Keskusel on valdkonnas plaanid, aga need pole
Jõelähtme valla tasemel otsused eelarve ja otsustamise põhiselt.
Eakatele ja puuetega isikutele toimib sotsiaaltranspordina
nõudepõhine transport. 

2. Ühinemine Tallinna ühistranspordivõrguga ei ole Jõelähtme
vallavalitsuse otsustada, vaid sõltub ka Tallinna linnavalitsusest.
See ei pruugi olla ka otstarbekas, kuna maakonnaliinid
teenindavad sidet Tallinnaga juba praegugi hästi ning ühinemine
Tallinna omaga võib soosida valla elanikke ümber kirjutama
Tallinna, mis ei ole Jõelähtme valla huvides.
3. Alaeesmärgi 1.1.4. tegevus 8 kajastab seda ettepanekut.

EKRE Jõelähtme Osakond ja
Vallavolikogu saadikurühm 1.1. 1.1.4.

Peame vajalikuks näha AK-s ette 

.
AK-s on kavandatud Loo aleviku müraprobleemide lahendamine
üksnes liikluse ümberkorraldamise kaudu. Leiame, et sellest ei piisa.
Vajalik on

.

Tegemist on ettepanekuga, mis kuulub rohkem
üldplaneeringusse kui arengukavasse.
Üldiselt on selliseid liikluse rahustamise ettepanekuid käsitletud
teiste tegevuste kaudu alaeesmärkides 1.1.1., 1.1.4 ja 2.2.1.

EKRE Jõelähtme Osakond ja
Vallavolikogu saadikurühm 5.1. 5.1.4.

Peame vajalikuks, et AK näeks ette, 
.

Loo vajab kaasaaegset mitmeotstarbelist laialdaste võimalustega
elukondlike teenuste, vaba aja ja  puhketeenuste keskust (analoog
Viimsi Artium). Selline keskus võiks sobida Spordihoone krundile,
võimalik et koos uue Tervisekeskusega.

Eelarvestrateegias ja arengukava tegevuskavas on mõlemad ette
nähtud. Uus spordihoone luuakse Loo kooli juurdeehitusega (

). Vana spordihoone kinnistu
müümine on kavandatud  osaliselt uue spordihoone
finantseeringuks.

EKRE Jõelähtme Osakond ja
Vallavolikogu saadikurühm 1.2. 1.2.1.

Peame vajalikuks 

, et tagada stabiilne ning vajadusel sõltumatu
lokaalne energiavarustus.

See protsess on juba töös analüüsi tasemel, aga see on liiga
konkreetne näide, et seda eraldiseisvalt arengukavas väljendada.
Samuti ei sõltu selle teostamine ainult vallavalitsusest. 

EKRE Jõelähtme Osakond ja
Vallavolikogu saadikurühm 2.2. 2.2.2.

Peame vajalikuks 

.

Valla randu kasutatakse suhteliselt harva ning kuna tegemist on
suhteliselt kalli ettepanekuga, ei oleks see hetkel optimaalne
rahakasutus. Hetkel oleme pidanud otstarbekamaks kaardistada
supluskohad ning lisada neisse veeohutuse stendid ja vajalikud
abivahendid ( ). Samuti on volikogu
teemal arutanud ja pidanud liialt kalliks ettepanekuks.

EKRE Jõelähtme Osakond ja
Vallavolikogu saadikurühm 1.1. 1.1.1.

Peame vajalikuks 

.

Vallavalitsus põhjakarjääri vallale ei taotle, kuna lõunakarjäär on
juba olemas. Kuna põhjakarjäär kuulub RMKle, ei saa vallavalitsus
selle tegevuse elluviimist tagada.

EKRE Jõelähtme Osakond ja
Vallavolikogu saadikurühm 1.1. 1.1.4.

Peame vajalikuks näha ette 

, sealhulgas jalgrataste ja teiste
kergliiklusvahendite jaoks.

Objektide, matkaradade ja puhkealade juurde
parkimisvõimaluste loomine sõidukite ja kergliikluvahendite
jaoks on tegevuskavasse kavandatud koos turismiobjektide
arendustegevustega ( ) ning eraldi tegevused on
ka välja toodud 

EKRE Jõelähtme Osakond ja
Vallavolikogu saadikurühm 4.2. 4.2.2.

Peame vajalikuks 

. Kavandatud eesmärgi 4.2.2. all ning tegevused juba algatatud.

Tegevuskava Turvaline ja inimest h…

Tegevuskava Looduslähedane eluk…

Tegevuskava Looduslähedane eluk…

Tegevuskava Kogukonnakeskne ku… Arvestatud

Tegevuskava Looduslähedane eluk…

Tegevuskava Turvaline ja inimest h… Mittearvestatud

Tegevuskava Looduslähedane eluk… Mittearvestatud

Tegevuskava Looduslähedane eluk… Arvestatud

Tegevuskava Looduslähedane ette… Arvestatud

 rajada Loole kaasaegne Tervisekeskus, milles on
lisaks perearstiteenustele võimalused täiendavate ravi-,
taastusravi ja profülaktilise ravi ning teiste tervishoiuteenuste
osutamiseks

järgmise kolme aasta jooksul

Lisatud arengukava alaeesmärgi 2.6.1. alla tegevusena 6
järgmises perioodi 2028-2035 lisarahastuse olemasolul ning
järgmises sõnastuses: "Loole kaasaegse Tervisekeskuse
rajamine, milles on lisaks perearstiteenustele võimalused
täiendavate ravi-, taastusravi ja profülaktilise ravi ning teiste
tervishoiuteenuste osutamiseks." Elluviijaks on vallavalitsus
koostöös perearstidega.

piirkondade kaupa ülemineku
nõudepõhisele ühistranspordile. Peame vajalikuks ühendada Loo
alevik alates järgmisest aastast Tallinna linna
ühistranspordivõrku. Luua tingimused ühistranspordi
kasutamiseks põhimõttel – „Pargi ja sõida“

Hetkel on nõudepõhist transporti
kajastatud alaeesmärgi 1.1.4. punktis 6, kuhu oleme lisanud
punkti analüüside läbiviimisest.

uute ja täiendavate teelõikude
rajamine selleks, et viia liikluskoormus ja rasketransport Loo
aleviku keskelt ja elamupiirkondadest eemale

 läbi vaadata kõik ja kavandada kõik võimalused müra ja
õhusaaste vähendamiseks ka kõrghaljastuse rajamise kaudu

Lisasime aga täpsustuse alaeesmärgi 2.2.1. tegevusse 2� "Eraldi
tähelepanu pööramine Loo aleviku liiklusolukorrale seal
liikluskoormuse hajutamise ning uute liiklussuundade
planeerimise kaudu. Vt lähemalt Loo aleviku arengukava
strateegilist eesmärki 2."

mida ja millisel ajaperioodil ette
võtta amortiseerunud Loo Spordihoonega

vt
alaeesmärgi 3.2.2. tegevust 5

rajada Maardu Lõunakarjääri taastuvenergia
tootmispark ning leida taastuvenergia laiemaks kasutuselevõtuks
ka teisi võimalusi Üldiselt

on taastuvenergialahendused kajastatud alaeesmärgis 1.2.1.

rajada kahe aasta jooksul valla puhkepiirkondades
vähemalt kaks ametlikku, turvalist ja päästevõimekusega
supelranda

vt alaeesmärki 2.2.2. tegevus 2

taotleda valla omandisse Maardu Põhjakarjääri
maa-ala, et luua seal kaasaegsed ja turvalised võimalused
erinevateks tervisespordi- ja vaba aja tegevusteks

konkreetsed meetmed ja tegevuskava
parkimisvõimaluste parandamiseks loodus-, ajaloo- ja
kultuuriturismi objektide, matkaradade, üldkasutatavate
puhkealade jne juures vt eesmärk 4.2.1

alaeesmärgis 1.1.4.
leida lahendused Rebala Muuseumi

pärandkultuuri kogu, hoone ja kinnistu edasise kasutamise
korraldamiseks

Arvestatud osaliselt

Arvestatud osaliselt

Arvestatud osaliselt

Arvestatud osaliselt



EKRE Jõelähtme Osakond ja
Vallavolikogu saadikurühm 1.3. 1.3.2.

Peame vajalikuks Loo ja ka Kostivere alevikes, aga võib-olla ka mujal,

 et edendada kogukondade ühistegevust ning
keskkonda säästvale arengule ja rohelisele mõtteviisile vastavat
elustiili.

Üldiselt on see teema kajastatud juba alaeesmärgis 1.3.2 ja ka
töös olevas valla jäätmekavas. Tegevuste konkretiseerimiseks
saab kasutada asulate arengukavu.

EKRE Jõelähtme Osakond ja
Vallavolikogu saadikurühm 1.1. 1.1.1.

Peame vajalikuks 

, mis aitab kaasa keskkonda säästvale
arengule, rohelisele mõtteviisile ning ühistegevuse edendamisele.

Tegemist on koolide juhtkondade otsustuskohaga koos
lastevanematega, mida vallavalitsus on valmis toetama
võimaluste piires, aga ei saa koolidele ette kirjutada. 

EKRE Jõelähtme Osakond ja
Vallavolikogu saadikurühm 3.1. 3.1.1.

Peame vajalikuks, et 

 ühiskonna vajadusi ja
arengut silmas pidades, eelkõige IT erialadel.

Samasisulised tegevused on 

EKRE Jõelähtme Osakond ja
Vallavolikogu saadikurühm 1.1. 1.1.1.

Peame vajalikuks 

.

 Sedavõrd spetsiifiline ettepanek kuulub üldplaneeringusse,
mitte arengukavva. Koostöö korteriühistutega nende ümbruse
arendamiseks ning haljasalad on kajastatud alaeesmärgis 1.1.1.
Hetkel käib Loo kooli projekteerimine ja esmalt peab hindama
selle ruumivajadust.

EKRE Jõelähtme Osakond ja
Vallavolikogu saadikurühm 1.1. 1.1.1.

Peame vajalikuks 

.
Konkreetsemaid kohti on mõistlikum käsitleda

üldplaneeringus ja vastavate asulate arengukavades.

EKRE Jõelähtme Osakond ja
Vallavolikogu saadikurühm 1.1. 1.1.3.

Peame vajalikuks 

.

Vallavolikogu on võtnud seisukoha, et vallavalitsuse hoone ja
teenused peaksid paiknema valla keskel, et tagada teenustele
ligipääs. Samuti näeme prioriteetsena muid hariduse, kultuuri ja
turismi investeeringuid, mis renoveerivad olemasolevaid hooneid
ja kultuuriväärtusi uue vallavalitsuse hoone rajamise asemel.

Loo avaliku väljapaneku
kohtumine (08.05; Kai
Rimmel) 3.3. 3.3.1. . "Valla õpetajatele ametikorterite pakkumine."

Vallavalitsusel puudub võimekus sellist kinnisvara pakkuda.
Samuti ei ole ka õpetajatelt seda nõudlust olnud.

Loo avaliku väljapaneku
kohtumine (08.05; Jüri
Lindblom) 2

Raskeliikluse ja üldise liikluskoormuse
vähendamiseks alevikku liikluskoridori planeerimine."

Loo aleviku eestseisuse poolt on läbi arutatud ja kavandatud
seisukoht, et praegune sõnastus on piisav.

Loo avaliku väljapaneku
kohtumine (08.05; Jüri
Lindblom) 1

Loo aleviku eestseisuse poolt on läbi arutatud ja kavandatud
seisukoht, et praegune sõnastus on piisav.

Kristjan Pähn, Saha
külavanem

Saha küla aktiiv soovib märkida,et valla arengukavas ei soovi Saha
küla elanikud näha küla Loo alevikuga samas taktis kasvavaks ja sama
vajaliku infra jne väljakujunemisega.

Me oleme olnud ajalooliselt hajaasutusega küla ja soovime seda
selliselt edasi.

Kinnisvara arendajate soove ei peaks meie arvamusel mitte mingi
hinna eest tiheastuse tekitamisega toetama seda ka vajaliku infra
väljaarendamisel.

Soovime,et ehitustegevus oleks võimalik põlvenmise loogika kohaselt
näiteks oma lastele vanemate maale erisuse andmine jne.

Loo aleviku arengukava
lause "Loo alevik on keskus mitte ainult enda, vaid ka ülejäänud
piirkonna asulate nagu Iru, Nehatu, Liivamäe ja Saha elanike jaoks,
mis üheskoos moodustavad mitte ainult geograafilise, vaid ka
funktsionaalselt sidusa terviku" lõppu 

. Täiendus on lausesse sisse viidud.

Talleggi tehasepiirkonna ümber kujundamine elamu-

Tegevuskava Looduslähedane eluk… Mittearvestatud

Tegevuskava Looduslähedane eluk…

Tegevuskava Võimestav haridus ja …

Tegevuskava Looduslähedane eluk… Mittearvestatud

Tegevuskava Looduslähedane eluk… Arvestatud

Tegevuskava Looduslähedane eluk… Mittearvestatud

Tegevuskava Võimestav haridus ja … Mittearvestatud

Lisa 2. Loo al…

Lisa 2. Loo al…

Lisa 2. Loo al… Arvestatud

näha ette konkreetsed meetmed taaskasutuse ja ringmajanduse
arendamiseks,

luua võimalused aedade rajamiseks koolide
juurde, samuti kogukondade ühisaianduseks eelkõige
kortermajade elanikele Ühisaiad on

juba kajastatud alaeesmärkides 1.1.1. ja 1.3.1.
luua Loo koolis võimalused kõrvuti

gümnaasiumiharidusega ameti- ja kutseoskuste õpetamiseks ja
esmase kvalifikatsiooni omandamiseks

kavandatud eesmärgi 3.1.1.
tegevuses 6 (lisatud partnerite hulka ka kutseharidusasutused)
ning eesmärgi 3.2.1. tegevuses 4.

kujundada Loo aleviku Saha tee 5 ja bussipeatuse
vaheline ala tühermaast heakorrastatud avalikuks pargi- ja
puhkealaks

kujundada Loo ja Kostivere alevike kortermajade
(aga ka mujal asuvate kortermajade) ümber asuvad senini
kasutamata maa-alad nende majade elanike puhke- ja vaba aja
veetmise paikadeks, vajadusel ka täiendavate parkimisvõimaluste
loomiseks, sealhulgas jalgrataste ja teiste kergliiklusvahendite
jaoks

Kajastub juba olemasolevas arengukavas alaeesmärgis 1.1.1.
tegevustes 2 ja 3. 

tuua Vallavalitsus järgmise viie aasta jooksul üle
Loo alevikku ning kujundada Vallavalituse praegusest asukohast
Jõelähtme Loodus-, Ajaloo- ja Kultuuriturismi Keskus

Lisada tegevus

Lisada tegevus "

Ettepanek Kostivere väljapanekult: lisada 

täiendus "säilitades piirkonna
asulate eripära"

Lisada tegevus: "

Arvestatud osaliselt

Arvestatud osaliselt

Arvestatud osaliselt

Arvestatud osaliselt


